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SUNUŞ  

 

Değerli Okuyucular, 

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisi’nin Haziran 2010 sayısı ile karşınızdayız. 

Daha önce de sizlere duyurduğumuz gibi birinci sayımızı çıkarmanın mutluluğu ve gururunu 

yaşıyoruz. Bu sayımıza yapmış oldukları değerli katkılarla dergimizin çıkmasını sağlayan değerli genç 

bilim insanlarına teşekkür ediyoruz. Fatih Yalçınkaya bu sayımız için yazmış olduğu makalesinde 

Türkiye ile Orta Asya devletleri arasında oluşturulan hükümetler üstü kuruluşlar üzerinde durarak bu 

kurumların özellikle son dönemde Kırgızistan’da yaşanan etnik çatışmaların gösterdiği gibi Orta Asya 

ülkelerinin kendi aralarında yaşanan sorunlarda inisiyatif alabileceğini ortaya koymaktadır. 

Makalesine jeopolitik kavramının teorik açıklaması ile başlayan Uğur Aktürk yapmış olduğu 

analizinde ABD, Rusya, Çin, Avrupa Birliği ve Türkiye gibi dış aktörlerin Orta Asya ve Kafkasya’da 

giriştikleri güç mücadelesini ve bunun nedenlerini ortaya koymaktadır.   

Muhammed Hüseyin Mercan ise yazmış olduğu makalesinde Adalet ve Kalkınma Partisi’nin 

(AKP) İsrail ile olan ilişkilerinin yanı sıra Filistin tarafının temsilcileri olan Hamas ve El- Fetih ile 

olan ilişkilerine odaklanmakta ve söz konusu politikaların hangi dengeler üzerine şekillendiğini 

açıklamaya çalışmaktadır. Bu makale geçtiğimiz günlerde Türkiye ile İsrail arasında yaşanan Mavi 

Marmara Gemisi olayının arka planının anlaşılmasına da ışık tutmaktadır. Katarzyna Jarecka-Stępień 

Polonya Müslümanları üzerine yazmış olduğu enteresan makalesinde özellikle Tatarların bu ülkede 

çok uzun bir geçmişe sahip olduğunu ortaya koyarak bunların kurmuş oldukları kurumlar ve bu 

kurumların fonksiyonlarını ele almaktadır. Bu makalede Polonya Müslümanlarının elde etmiş 

oldukları yasal haklar ayrıntılı bir şekilde ortaya konulmaktadır. Fahri Türk ise yazmış olduğu 

makalesinde Alman askeri heyetleri ve bunların Türk-Alman silah ticaretinde oynadıkları rolü analiz 

ederek bu bağlamda özellikle Harbiye’de hoca olarak görev yapan Colmar von der Goltz’un gerek 

Türk subayları gerekse Türkiye ve Almanya arasındaki silah ticaretine yaptığı etki ve katkılar üzerinde 

durmaktadır.  

 

Bu kısa açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek 

kendimiz mutlu sayacağız. 

 

Editör 

Fahri Türk 
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Editorial 

 

Dear Reader, 

the June issue of  ESBA,  our Electronic Journal of Political Science Studies is now available. The 

publication of the first volume of our journal, which was announced before, is a source for our pride 

and happiness.  We thank all young scientists for their valuable contributions to the publication of our 

Journal.  

Fatih Yalçınkaya analyzes in his article the interaction of supranational institutions between Central 

Asian countries and Turkey with regard to the recent ethnic tensions in Kyrgyzstan and shows us that 

these organizations should be capable of playing an important role in the solution of intergovernmental 

problems of Central Asia. Starting with a geopolitical approach Uğur Aktürk demonstrates in his 

contribution the regional power struggle between the United States, Russia, China, the EU and Turkey 

for Central Asia and the Caucasus. Muhammed Hüseyin Mercan explains in his article the relationship 

between the ruling Justice and Development Party (AKP) and Israel. Beside that Mercan’s article 

focuses on the conditions of the interaction between the Hamas and PLO / Fatah that shows the 

background of the recent Ship Crisis between Israel and Turkey. Katarzyna Jarecka-Stępień analyzes 

the history of the institutions of the Tatar-Muslim minority in Poland and deals with the rights of 

Muslims of Poland in detail. Fahri Türk highlights the influential role of Prince Colmar von der Goltz 

in arms trade between Turkey and German firms, who also served as a teacher in the Ottoman War 

Academy in Istanbul.  

 

After this short introduction I would be very happy if I could motivate you for reading these articles in 

our first issue. 

 

Editor 

Fahri Türk 
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Editorial 

 

Sehr geehrte Leser, 

Die Juni-Ausgabe der ESBA- der elektronischen Zeitschrift für politikwissenschaftliche 

Studien ist nun erschienen. Die bereits angekündigte Veröffentlichung der Erstausgabe unserer 

Zeitschrift ist eine Quelle von Stolz und Zufriedenheit. Wir bedanken uns bei allen jungen 

(Nachwuchs-) WissenschaftlerInnen für ihren wertvollen Beitrag am Erscheinen unserer Zeitschrift. 

Fatih Yalçınkaya hat in seinem Artikel in Bezug auf die supranationale Institituionen zwischen 

Zentralasien und der Türkei am kirgisischen Fallbeispiel aufgezeigt, dass diese Einrichtungen 

durchaus in der Lage sein sollten, eine gestaltende Rolle bei der Lösung der zwischenstaatlichen 

Probleme Mittelasiens zu übernehmen.  Der seinen Beitrag mit einem geopolitischen Ansatz 

beginnende Uğur Aktürk stellt in seiner Analyse den regionalen Machtkampf zwischen den USA, 

Russland, China, der EU und der Türkei um Zenralasien und den Kaukasus dar.   

Muhammed Hüseyin Mercan erlaeutert in seinem Artikel die Beziehung der regierenden Partei 

für Gerechtigkeit und Entwicklung (AKP) zu Israel und fokussiert dabei auch auf die 

Rahmenbedingunen der Wechselbeziehung zwischen der Hamas und der PLO/Fatah. Dieser Artikel 

zeigt den Hintergrund der jüngen Flotillenkrise zwischen Israel und der Türkei auf. Katarzyna Jarecka-

Stępień stellt die Entwcklungsgeschichte und die Institutionen der tatarisch-muslimischen Minderheit 

in Polen dar. In diesem Beitrag werden die Rechte der Muslime Polens ebenfalls dargelegt. Fahri Türk 

verweist auf die Rolle des in der Kriegsschule als Lehrkraft dienenden Fürsten Colmar von der Goltz 

und dessen einflussreiche Rolle im deutsch-türkischen Waffenhandel in der jungtürkischen Ära.  

 

Ich würde mich sehr freuen, wenn ich Sie mit diesen kurzen Abrissen zu einer vertieften Lektüre 

unseres aktuellen Heftes motivieren kann. 

 

Herausgeber 

Fahri Türk 
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